
  

Referat af skolebestyrelsesmøde tirsdag den 26/10 kl. 17.00  

 

 

Deltagere: Dan Kondrup, Slavka Hansen, Michala Herskind, Helene Kjærsgaard, Inger Hauge, Elex Kristensen, Trine Madsen, 
Birthe Jensen, Dorte Lorentzen, Lene Trillingsgaard, Anne Mette Kruse og elevrådet 

Afbud:   Jens Moesgaard og Tina Løkke Slot 
Referent: Helene Kjærsgaard 
 

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
1. Godkendelse af 

dagsorden og referat 
fra sidst 
 

 
 

 Dan 

2. Elevråd 
 

TAK 
Der har ikke været elevrådsmøde siden sidst – 
status på punkter fra sidst: 

• Har fået kroge til ladere til computere 

• Der er taget mål til gardiner 

• Der er lagt nyt gulv ved indgangen 

• Der er taget kontakt til Forvaltningen 
ift. finansieringen af udendørs 
skraldespande 

• Dialog om mulighed for optimering af 
løsning med håndtørrere på toiletterne 

 
BRÆNDGÅRDSKOLEN 
Elevrådet spørger, hvor mange penge der er til 
at gøre det flottere og understøtter fælles 

BRÆNDGÅRDSKOLEN 
Søren kan få at vide på kontoret, 
hvor mange penge, der er til 
grupperummet. 
Trine taler med billedkunst- 
samt håndværk- og 
designlærere i overbygningen 
om, hvordan udsmykning af 
grupperummet kan indgå i 
undervisningsforløb. 

Dan 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
aktiviteter, f.eks. bordtennisbord og maling af 
vægge i grupperummet 
Elevrådene skal prioritere, hvad de ønsker sig 
og derefter gå til Søren med ønskerne for at få 
finansiering. 

3. Midtby Data 
 

 

Profilering af skolen 
Bilag vedlagt 
Dorte har deltaget i informationsmøder i 
Børnehuset Brændgård og Galaxen og fortalt 
om Brændgårdskolen. 
Pt. er der 55 - 60% af børnene i 
Brændgårdskolens distrikt, der går i de 
kommunale institutioner i distriktet 
(Børnehuset Brændgård og Galaxen) 
38% af børnene i skoledistriktet går på 
Brændgårdskolen. 25% af børnene i distriktet 
går på MKF, i alt går 37% af børnene i 
Brændgårdskolens distrikt på friskole 
Oplæg fra arbejdsgruppen 
Hvad vil vi gerne promovere?: 

• Idræt 

• Musik 

• Høj faglighed 

• Høj trivsel 

• Samarbejde med talentskolen 

• International linje og udveksling til 
Holland 

Hvad kan vi gøre? – oplæg fra arbejdsgruppen: 

• Vi skal have en langsigtet 
strategi for, hvordan vi 
fortæller den samlede, 
gode historie om Galaxen 
og Brændgårdskolen 

• Mødet den 18. november 
bliver dedikeret til at 
arbejde med den gode 
historie om 
Brændgårdskolen med 
input fra SFO, elever, 
ansatte. 

Dorte, 
Michala, 
Tina og 
Slavka 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
• Artikel i Herning Folkeblad – har været i 

lørdag den 16. oktober 2021. 

• Dorte og andre ansatte tager ud og 
fortæller om skolen i distriktets 
daginstitutioner 

• Lægge billeder m.m. på hjemmeside og 
Facebook ved forskellige aktiviteter 

• Lærere og/eller elever kan lægge 
billeder og film op på Facebook 

• Hvordan kan vi nedbryde de fordomme, 
nogle forældre har om 
Brændgårdskolen, pga. den store 
kulturelle diversitet? 

 
Kommentarer: 

• Husk SFO’en – der er god sammenhæng 
fra førskole til skole samt mange gode 
tilbud til børnene efter skoletid i 
SFO’en. 

• Børnehuset Brændgård og Galaxen kan 
også hjælpe med at profilere skolen, 
når de deltager i aktiviteter på skolen 

• Vi skal fremhæve styrken ved at have 
mange forskellige kulturer 

• Vi skal fremhæve, hvor mange elever, 
der går på de videregående 
uddannelser, og at de klarer sig godt. 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
• Der er en forandring i gang med 

Brændgårdskolens omdømme – det 
skal vi arbejde videre med. 

• Elevrådet: Det er en styrke, at der er 
mange forskellige nationaliteter – det 
kan give en bredere dannelse 

• Der bliver arbejdet på at lave en god 
video om indskolingen til hjemmesiden 

• Der er vælgermøde i forbindelse med 
kommunalvalget på Østergårds Hotel 
torsdag den 28. oktober om folkeskolen 

• Der kan komme tidligere elever fra 
Brændgårdskolen med ud og fortælle i 
daginstitutionerne 

• Hvordan kan vi sætte øget fokus på at 
børnene i de mindre klasser kommer 
hjem til hinanden i fritiden? 

• SFO´en tilbyder også aktiviteter som FC 
Brændgård og gymnastik 

• Bachelorelever fra HA-uddannelsen 
(marketing) på Aarhus Universitet kan 
vælge at skrive bachelorprojekt om 
Brændgårdskolen. Der skal være et 
oplæg klar til opgaven 1. december. 
Inger Hauge lægger ramme til opgave 
på aula, så vi kan se den 

• Engagere forældre fra forskellige 
kulturer til aktiviteter på skolen 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
 

4. Princip (Skærmpolitik i 
SFO’en) 

 

Bilag vedlagt 

Birthe arbejder med et udkast til skærmpolitik 

sammen med personalet i SFO’en. 

SFO-personalet har talt om, hvordan 

skærmene kan bruges i det pædagogiske 

arbejde i forhold til fællesskab, arbejde med 

robotter m.m. 

SFO-personalet har fokus på at præsentere de 

forskellige aktiviteter i SFO’en for børnene ved 

overgang fra skoletid til SFO-tid. Erfaringen er, 

at det får børnene til at vælge mange 

forskellige aktiviteter. 

Mulighed for at indføre helt skærm-fri uger 

med fokus på andre aktiviteter 

Birthe kommer med et oplæg til 
skærmpolitik, når det er klar. 

Birthe 

5. Trafik 
 

Dan, Dorte, Susanne Kondrup og Tina 

(bestyrelsesformand i Galaxen) har haft møde 

med Peter Villadsen (Byrådsmedlem) om 

sikker skolevej fra H.P. Hansens Vej / A.I. 

Holms Vej til Galaxen / Brændgårdskolen. 

Der bliver skrevet et brev til forvaltningen med 

ønsker. 

På Brorsonsvej er der mulighed for at få 

politiet til at komme og udskrive bøder for at 

få reglerne overholdt. 

Vi skal sørge for at følge op, når 
vi har sendt brevet til 
forvaltningen. 

Dorte/Dan 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
6. Skæld ud i skolen 
 

I dette skoleår arbejder Brændgårdskolens 
ledelse og ansatte med Brændgårdskolens 
værdier. 
Der bliver blandt andet arbejdet med, hvordan 
børnene bliver mødt bedst muligt af 
personalet. 
Gruppearbejde – der blev talt om: 

• Svært præcist at definere, hvad 
skældud er.  

• Der kan være forskellig opfattelse af, 
hvad skældud er – elever kan opleve, at 
de er blevet skældt ud, uden at læreren 
opfatter det som skældud. 

• Det er vigtigt med begrundelser for, 
hvorfor reglerne er som de er, når der 
bliver sat grænser – f.eks. med 
udgangspunkt i skolens værdigrundlag. 

• Det er vigtigt, at lærere og pædagoger 
ikke taler ned til børnene i forbindelse 
med grænsesætning/irettesættelse. 

• Kropssprog, stå op/sidde ned, ikke 
irettesætte foran andre børn er vigtigt 
for, hvordan børnene opfatter 
situationen. 

 

Skolebestyrelsen vil gerne have 
en tilbagemelding på et 
kommende møde, når de 
ansatte har arbejdet videre med 
temaet 

Dorte 

7. Ordblindeindsats 
 
 

Der kører forløb for de elever i overbygningen, 
der er testet ordblinde. 

 Lene 



  

Dagsorden Kommentarer/beskrivelse Beslutning Ansvarlig 
 
 
 

Der kører også forløb for forældre til ordblinde 
elever – for at introducere dem til de 
redskaber, eleverne har adgang til. 
Der bliver testet for ordblindhed i foråret i 4. 
klasse. 

8. Evt. Skolebestyrelses 
Møder 2021/2022  

18. november kl. 19-21 

7. januar (nytårstaffel) 
kl. ca.18 

3. februar kl. 17-19 

9. marts kl. 19-21 

21. april kl. 17-19 

30. maj kl. 19-21 
 

 Dan 

 


